

Referat af bestyrelsesmøde i Hjortshøj Landsbyforum 21. februar 2024

Til stede: Pia, Jorun, Søren, Lise og Bjarne

1. Valg af referent: **Bjarne**
2. Godkendelse af dagsorden: **Godkendt**
3. Siden sidst:
 - a. Møde om cykelsti 7. februar:
 - i. Jorun orienterer. Der kom ikke mange, så vi har bedt de to andre fællesråd tage stilling til, om vi kører videre. Gl. Egå er med, Bjarne har givet beskeden videre til THM. Kristian Beedholm, formand for Cyklistforbundet i Aarhus, kunne desværre ikke komme, man havde sendt sin søn, Alf, så om ikke andet fik vi noget input fra en ung cyklists vinkel, fx ift. gymnasiet.
 - ii. Søren foreslår, at vi fokuserer på sundhed, klima og trafiksikkerhed. Han vil spørge Alstrups i Mejlby, om de vil deltage i demoen (så den vinkel: at sikkerhed for cyklister også fylder i transportsektoren, kommer med).
 - iii. Ny dato for møde? Jorun skriver til gruppen, at et af de andre fællesråd må byde ind med dato etc.
 - b. Folkehuset – noget nyt?:
 - i. Bjarne har skrevet til frivilligkonsulent Marianne Keiser, men hun er sygemeldt pt. Vi skal ringe til brugerrådets formand Karl-Heinz Westarp asap – Pia ringer til ham. Jf. i øvrigt debatindlæg i dagens udgave af Stiften.
 - c. Helhedsplanen – noget nyt? Per Luchtmeier skrev for noget tid siden, at offentlig høring med et borgermøde forventes at blive afholdt ultimo april/primus maj, og at planen forhåbentlig kan vedtages i juni:
 - i. **Ikke noget nyt.**
 - d. Opfølgning på formandsmøde 10. jan., jf. orienteringsmail fra BB d. 13. jan.:
 - i. **Se mailen. Det er en lidt frustrerende langsommelig proces med den nye samarbejdsaftale.**
 - e. Skilte ved Skolebroen om glat i vådt føre:
 - i. **Juhuu! En succeshistorie. Vi får ting igennem!**
 - f. Mail fra Jes Lemming ang. ny Hjortshøjfilm, videresendt 17. feb.:
 - i. **Det er fint for os.**
 - g. Input til 'Ny Aarhusmodel for Borgerinddragelse', jf. mail fra MTM 1. feb. Deadline for svar 31. marts, se <https://www.survey-xact.dk/engage/app/project/85ae935ea1144982>
 - i. **Jorun lægger det ud. Vi overvejer desuden input til et svar fra fællesrådet.**
 - h. Mail fra Lone Telling, Natur, MTM, 31. jan. ang. Orientering om og invitation til indvielse af nyt skov- og naturområde (indvielse 8. maj):
 - i. **Vi tager det op senere.**
 - i. Mail fra Bent Hansen, Lystrup, 22. jan., ang. borgerforslag om harmonisering af veje
 - i. **Vi mener ikke, at det er relevant for vores fællesråd at byde ind på.**
4. Oplandspuljen:
 - a. Opfølgning på møde om Oplandspuljen 23. jan.:

- i. Pia og Jorun orienterer om mødet i Lyngby. Godt besøgt møde, udvalget gennemgik processen, men stadig ret forvirrende.
 - b. Forslag til puljen:
 - i. Pia har efter aftale sendt kreavognens forslag ind, men det er blevet afvist, da hun blev opfattet som privatperson. Vi sender det ind igen via bestyrelsen.
 - c. Planlægning af orienteringsmøde om puljen, jf. Joruns mail d. 15. feb. Forslag: 20. marts – er det en mulighed?
 - i. Vi arbejder videre med datoforslaget. Bjarne kan først 16.30. Det er ikke et åbent møde – fællesrådet inviterer de relevante interessenter.
5. Kommende møder:
- a. Fællesrådsseminar – er der meldt en dato ud? Der står 7. marts i min kalender, men er det korrekt?
 - i. Det er uklart, tilsyneladende er der ikke fastsat en dato. Det er en rigtig god idé for nye medlemmer at deltage, da man får et godt indblik i, hvad fællesrådsarbejdet bl.a. kan omfatte, man får lejlighed til at tale med andre aktive i fællesråd på tværs af kommunen samt naturligvis en oplagt lejlighed til at blive opdateret på, hvad kommunen arbejder med for tiden, som har relevans for fællesrådene/lokalområderne, dvs. orienteringer om planstrategier, kommuneplaner etc.
 - b. Generalforsamling i Egnarkivets støtteforening 11. marts. Mail til BB 16. feb. med indkaldelse samt oplysning om, at Landsbyforum ikke skal betale kontingent.
 - i. Til orientering.
 - c. Generalforsamling i Landsbyliv 18. april kl. 19.30-21.30. Landsbyforum har mulighed for at udpege en repræsentant til bestyrelsen – det har været Bjarne, men skal det fortsat være det? Måske ikke. Andre, der er interesseret?
 - i. Det overvejes til næste gang.
 - d. Med Hjerte for Aarhus – skal vi fortsat deltage i dette netværk?
 - i. Vi synes, at det er interessant og relevant, men det er svært at nå det. Bjarne skriver til dem, at vi vil gerne være med som observatører, hvis det er muligt.
 - e. Andet?
 - i. Ikke andet
6. Planlægning af generalforsamlingen – opfølgning på punkterne fra sidste møde
- i. Jorun har booket Folkehuset. Hun tjekker inden da, om man kan få kaffe m.v., og om der er en projektor.
 - ii. Indkaldelse til bladet er sendt, den skal også sendes ud via listen og på SoMe.
7. Økonomi:
- a. Vi hæver priserne for annoncer i bladet, jf. mailkorrespondance med Karen
 - i. Vi har besluttet Karens forslag til prisstigning via mail, men de træder først i kraft fra næste nummer.
 - ii. Vi tager regnskabet op næste gang – Bjarne spørger Karen, om hun deltager i GF.
8. Listen over Hjortshøjs foreninger, råd, sammenslutninger, institutioner, erhvervsdrivende m.v. – hvem vil have ansvaret for den? Aht. GDPR sendes den efterfølgende.

i. Bjarne sender den til Jorun.

9. Dato for næste møde: 08. april kl. 19.30 hos Bjarne

10. Evt.

- a. Til næste møde: Vi skal have styr på adgang til fællesrådets website m.v., så det ikke kun er Kurt og Jorun, der har adgang til det. Desuden en beslutning om, hvem der skal være på bestyrelsesmailen, jf. Joruns korrespondance med Kurt.